

Mesdames et Messieurs,,  
Veuillez trouver ci-dessous la " Flash News" de l'AFSTA.

Dear Members,

Please find inline the AFSTA Flash News.

## **African Intellectual Property Organization (OAPI) joins UPOV**

The African Intellectual Property Organization (OAPI) became the second intergovernmental organization and the seventy-second member to join the International Union for the Protection of New Varieties of Plants (UPOV) when Mr. Paulin Edou Edou, Director General of OAPI, deposited the instrument of accession of OAPI to the UPOV Convention with the Secretary-General of UPOV, Mr. Francis Gurry, on June 10, 2014.

The purpose of UPOV is to provide and promote an effective system of plant variety protection, with the aim of encouraging the development of new varieties of plants, for the benefit of society (see FAQs at <http://www.upov.int/about/en/faq.html>).

OAPI operates a plant variety protection system which covers the territory of its 17 member States: Benin, Burkina Faso, Cameroon, Central African Republic, Chad, Comoros, Congo, Côte d'Ivoire, Equatorial Guinea, Gabon, Guinea, Guinea Bissau, Mali, Mauritania, Niger, Senegal and Togo. The headquarters of OAPI are in Yaoundé, Cameroon (see <http://www.oapi.int/>).

“The accession of OAPI is a milestone in the history of UPOV and promises to help strengthen the system of plant variety protection around the world and to broaden international cooperation in this area,” Gurry said.

The members of UPOV are:

African Intellectual Property Organization (as of July 10, 2014), Albania, Argentina, Australia, Austria, Azerbaijan, Belarus, Belgium, Bolivia (Plurinational State of), Brazil, Bulgaria, Canada, Chile, China, Colombia, Costa Rica, Croatia, Czech Republic, Denmark, Dominican Republic, Ecuador, Estonia, European Union, Finland, France, Georgia, Germany, Hungary, Iceland, Ireland, Israel, Italy, Japan, Jordan, Kenya, Kyrgyzstan, Latvia, Lithuania, Mexico, Morocco, Netherlands, New Zealand, Nicaragua, Norway, Oman, Panama, Paraguay, Peru, Poland, Portugal, Republic of Korea, Republic of Moldova, Romania, Russian Federation, Serbia, Singapore, Slovakia, Slovenia, South Africa, Spain, Sweden, Switzerland, the former Yugoslav Republic of Macedonia, Trinidad and Tobago, Tunisia, Turkey, Ukraine, United Kingdom, United States of America, Uruguay, Uzbekistan and Viet Nam.

## **L'Organisation africaine de la propriété intellectuelle (OAPI) se joint à l'UPOV**

L'Organisation africaine de la propriété intellectuelle (OAPI) est devenue la deuxième organisation intergouvernementale et le soixante-douzième membre de l'Union internationale pour la protection des obtentions végétales (UPOV) lorsque M. Paulin Edou Edou, Directeur général de l'OAPI, a déposé l'instrument d'adhésion de l'OAPI à la Convention UPOV auprès du Secrétaire général de l'UPOV, M. Francis Gurry, le 10 juin 2014.

La mission de l'UPOV est de mettre en place et promouvoir un système efficace de protection des variétés végétales afin d'encourager l'obtention de variétés dans l'intérêt de tous (voir les FAQ à l'adresse <http://www.upov.int/about/fr/faq.html>).

L'OAPI a adopté un système de protection des obtentions végétales qui couvre le territoire de ses 17 États membres : Bénin, Burkina Faso, Cameroun, Comores, Congo, Côte d'Ivoire, Gabon, Guinée, Guinée-Bissau, Guinée-équatoriale, Mali, Mauritanie, Niger, République centrafricaine, Sénégal, Tchad et Togo. Le siège de l'OAPI est à Yaoundé, Cameroun (voir <http://www.oapi.int/>).

“L'adhésion de l'OAPI constitue un jalon important dans l'histoire de l'UPOV et est un gage de renforcement du système de protection des obtentions végétales dans le monde entier et d'élargissement de la coopération internationale dans ce domaine”, a déclaré M. Gurry.

Kind regards

*Charles K. Nyachae*  
**IT & Logistics Officer**



**THE AFRICAN SEED TRADE ASSOCIATION (AFSTA)**

Commodore Office Suites, 7<sup>th</sup> Floor, Suite 7D, Kindaruma Road

P. O. Box 2428 – 00202, Nairobi, Kenya

Tel: +254 20 242 9017/+254 20 250 2495

Cell : +254 722501104

Yahoo IM: [cknyachae](mailto:cknyachae), Skype : [cknyachae](mailto:cknyachae), GTalk : [cknyachae](mailto:cknyachae) Tweeter: [cknyachae](mailto:cknyachae)

Email: [charles@afsta.org](mailto:charles@afsta.org) Website: [www.afsta.org](http://www.afsta.org)

*The AFSTA congress 2015 will be held from 3-5 March 2015 at Elephant Hills Hotel in Victoria Falls, Zimbabwe*